

ministration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹²

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*966th meeting,
20 March 1959.*

1936 (XXIII). Petition from Mr. B. Tamo (T/PET.4/147)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. B. Tamo concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹³

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Requests* the Administering Authority to draw the attention of the local authorities to the sanitary and medical facilities in Tiko.

*966th meeting,
20 March 1959.*

1937 (XXIII). Fifty-six petitions listing claims against the Cameroons Development Corporation (T/PET.4/148, T/PET.4/149 and Add.1, T/PET.4/152 and Add.1-3)

The Trusteeship Council,

Having examined fifty-six petitions listing claims against the Cameroons Development Corporation concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁴

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that the petitioners' remedy lies not against the Cameroons Development Corporation, who were legally entitled to clear their boundary and who have no legal obligation to pay compensation, but in civil action against those who purported to grant them land to which they had no titles.

*966th meeting,
20 March 1959.*

1938 (XXIII). Petition from the Secretary of the Bakweri Community, Tiko (T/PET.4/150)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Secretary of the Bakweri Community, Tiko, concerning the Cameroons under United Kingdom administration in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,¹⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

*966th meeting,
20 March 1959.*

¹² See T/PET.4/146, T/OBS.4/44, T/L.903.

¹³ See T/PET.4/147, T/OBS.4/40, T/L.903.

¹⁴ See T/PET.4/148, T/PET.4/149 and Add.1, T/PET.4/152 and Add.1-3, T/OBS.4/42, 43, 44, 47, 49, T/L.903.

¹⁵ See T/PET.4/150, T/OBS.4/41, T/L.903.

Akanga, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni¹²,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*966ème séance,
20 mars 1959.*

1936 (XXIII). Pétition de M. B. Tamo (T/PET.4/147)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. B. Tamo, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni¹³,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Prie* l'Autorité administrante d'attirer l'attention des autorités locales sur les installations sanitaires et médicales de Tiko.

*966ème séance,
20 mars 1959.*

1937 (XXIII). Cinquante-six pétitions relatives à l'action de la Cameroons Development Corporation (T/PET.4/148, T/PET.4/149 et Add.1, T/PET.4/152 et Add.1 à 3)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, cinquante-six pétitions relatives à l'action de la Cameroons Development Corporation et concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni¹⁴,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que les pétitionnaires n'ont pas à adresser leurs revendications à la Cameroons Development Corporation, qui avait le droit de défricher les abords de sa propriété et n'était pas tenue de les indemniser, mais qu'ils doivent intenter une action en justice contre ceux qui ont voulu leur recéder des terres pour lesquelles ils n'avaient aucun titre de propriété.

*966ème séance,
20 mars 1959.*

1938 (XXIII). Pétition du secrétaire de la communauté bakweri de Tiko (T/PET.4/150)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition du secrétaire de la communauté bakweri de Tiko, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni¹⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

*966ème séance,
20 mars 1959.*

¹² Voir T/PET.4/146, T/OBS.4/44, T/L.903.

¹³ Voir T/PET.4/147, T/OBS.4/40, T/L.903.

¹⁴ Voir T/PET.4/148, T/PET.4/149 et Add.1, T/PET.4/152 et Add.1 à 3, T/OBS.4/42, 43, 44, 47, 49, T/L.903.

¹⁵ Voir T/PET.4/150, T/OBS.4/41, T/L.903.